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§ 21 
Genomgång av närvarande ledamöter samt val av 
protokollsjusterare och datum för signering  

Beslut  
Johan Kling (C) och Salar Rashid (S) utsågs att justera dagens 
protokoll §§ 21 - 39. Justering sker digitalt den 16 juni 2022. 
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§ 22 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
Dagordningen godkändes med tillägget att § 35 utgår på 
förvaltningens begäran. 
 Två övriga frågor anmäldes: 

 Utredning av decentraliserad Idrottsförvaltning, skrivelse 
från Sverigedemokraterna 

 Vilka förskolor har fått anmärkningar, skrivelse från 
Sverigedemokraterna 
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§ 23 
Bygg en bastu i Bredäng  
- medborgarförslag 
SKHLM 2022/345 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden skickar medborgarförslaget till förvaltningen för 
beredning. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 776760 Bygg en bastu i Bredäng, maskat 
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§ 24 
Plantera träd vid Sätrastrandsbadet  
- medborgarförslag 
SKHLM 2022/366 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden skickar medborgarförslaget till förvaltningen för 
beredning. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 776767 Plantera träd vid Sätrabadet, maskat 
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§ 25 
Inrätta en mobilitetshubb i Sätra  
- medborgarförslag 
SKHLM 2022/367 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden skickar medborgarförslaget till förvaltningen för 
beredning. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 776788 mobilitetshubb i Sätra, maskat 
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§ 26 
Utredning av stora förskolor kontra mindre enheter  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2022/93 
 

Beslut  
Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skärholmens stadsdelsnämnd beslutade på nämndsammanträdet den 
27 januari att förvaltningen ska utreda vad aktuell och relevant 
forskning pekar ut som viktiga faktorer för att större förskoleenheter 
ska fungera lika bra som mindre förskoleenheter. Förvaltningen 
beskriver viktiga faktorer att ta hänsyn till samt fördelar och 
utmaningar med större förskolor. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för 
Sverigedemokraterna, ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2022-06-09 
Dnr Skhlm 2022/93 
Tapani Juntunen (SD) 
 Mari Malm (SD) 
  
Utredning av stora förskolor kontra minde enheter 
Särskilt uttalande 
Vi vill tacka förvaltningen för denna gedigna utredning av stora 
enheter avseende förskolor. 
Vi vill inflika att det är också av stor vikt att inomhusmiljön präglas 
av god ventilation, och en inomhusmiljö som inte är alltför bullrig. 
De två senaste åren (2021 och 2020) har tillsynen av stadens 
förskolor och skolor uppvisat ett utfall med en hög andel skolor och 
förskolor som har brister vad gäller buller och ventilation. 
Vi uppskattar särskilt att förvaltningen tar upp frågan om säkerhet 
vid hämtning och lämning som en faktor att särskilt beakta vid 
större enheter. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/93-2 (Godkänd - R 1) Stora kontra mindre 
förskolor. 

 SKHLM 2022/93-3 Bilaga 1. 
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§ 27 
Yttrande över revisionskontorets årsrapport 2021 för 
Skärholmens stadsdelsnämnd  
- beslutsärende 
SKHLM 2022/266 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner yttrandet över årsrapport 
2021. 
2. Yttrandet skickas till stadsrevisionen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsrevisionen har granskat nämndens verksamhet för 2021. 
Revisionskontorets bedömning är att: 
? Nämnden i allt väsentligt har bedrivit verksamheten på ett 
ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt. 

 ? Räkenskaperna bedöms vara upprättade i enlighet med 
                lagstiftning och god redovisningssed. 

 ? Den samlade bedömningen är att nämndens styrning, 
                uppföljning och kontroll av verksamheten har delvis varit 
               tillräcklig. Bedömningen grundar sig på resultatet av 
              genomförda granskningar och att tillräckliga åtgärder 
               avseende tidigare års rekommendationer som avser intern 
               kontroll inte har vidtagits. 
Förvaltningen redovisar i ärendet vilka åtgärder som vidtagits och 
som planeras samt föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar detta 
yttrande till stadsrevisionen. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna 
och Vänsterpartiet, ett särskilt uttalande enligt bilaga. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler att Sverigedemokraterna 
ansluter till det särskilda uttalandet. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Sverigedemokraterna, som sitt ersättaryttrande. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Sverigedemokraterna 
2022-06-09 
  
Yttrande över revisionskontorets årsrapport 2021 för Skärholmens 
stadsdelsnämnd 
Dnr SKHLM 2022/266 
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
Anna Hagnefur (V) 
  
Särskild uttalande 
Revisionskontoret bedömer att stadsdelsnämnden i all väsentlighet 
har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk 
synpunkt tillfredsställande sätt. Det finns dock anmärkningar vad 
gäller både styrning, uppföljning och kontroll av verksamheten som 
kontoret bedömer varit delvis tillräcklig. Motsvarande bedömning 
har gjorts under de kommande tre åren som nämndens verksamheter 
har granskats. Här har den borgerliga majoriteten inte vidtagit 
tillräckligt med åtgärder avseende intern kontroll. Vi ser detta som 
anmärkningsvärt eftersom man har haft flertalet år på sig att åtgärda 
de rekommendationer som revisionskontoret har lagt fram till 
nämnden. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 778539 (Godkänd - R 1) Yttrande Årsrapport 2021 
 SKHLM 2022/266-2 Årsrapport 2021. 
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§ 28 
Kvartalsrapport om avfalls- och sophantering i 
Skärholmens stadsdelsnämndsområde  
- beslutsärende 
SKHLM 2022/127 
 

Beslut  
Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
kvartalsrapport om avfalls- och sophantering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skärholmen stadsdelsnämnd lämnade den 25 mars 2021 in en 
skrivelse gällande nedskräpning vid återvinningsstationer och i 
soprum i stadsdelsnämndsområdet. Förvaltningen besvarade 
skrivelsen med ett tjänsteutlåtande som godkändes av nämnden vid 
sammanträdet den 26 augusti 2021. Nämnden beslutade även att 
förvaltningen kvartalsvis ska inkomma med en rapport om arbetet 
inom platssamverkan gällande avfalls- och sophantering samt 
statistik över antal inkomna felanmälningar (och åtgärder) via appen 
Tyck till. 
I den andra kvartalsrapporten för 2022 rapporterar förvaltningen de 
olika åtgärder som planeras under vår- och sommarmånaderna i 
platssamverkan. Samverkan med trafikkontoret och andra berörda 
aktörer fortsätter med fokus på städinsatser bland annat med 
ferieanställda ungdomar. Förvaltningen har nu tillgång till statistik 
från appen Tyck till. Analys av inkomna synpunkter sker löpande. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/127-1 (Godkänd - R 1) Kvartalsrapport om 
avfalls- och sophantering i Skärholmens 
stadsdelsnämndsområde. 

 SKHLM 2022/127-2 Bilaga 1 - Inkomna synpunkter för 
Skärholmens stadsdelsförvaltning. 
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§ 29 
Inhyresmedgivande för nytt gruppboende inom LSS vid 
Vårbergsvägen - inriktningsärende  
- beslutsärende 
SKHLM 2022/209 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner inriktningsärendet gällande nytt 
gruppboende vid Vårbergsvägen. 
2. Stadsdelsnämnden hemställer hos fastighetsnämnden att 
teckna avsiktsförklaring med byggherren gällande förvärv 
av bostadsrätter för nytt gruppboende. 
3. Nämnden ansöker om stimulansbidrag om totalt 600 tkr 
varav 100 tkr avser beställarstöd och 500 tkr avser 
startbidrag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt stadens boendeplan för särskilt boende för personer med 
funktionsnedsättning enligt LSS och SoL saknas bostäder för 
gruppen och behovet av bostäder beräknas öka. På Vårbergsvägen 
planeras nya fastigheter med bostäder. I en av fastigheterna planerar 
förvaltningen att införhyra lokaler för nytt gruppboende. 
Gruppboendet omfattar sex lägenheter samt personal- och 
gemensamhetsytor. Fastighetskontoret har uppdraget att förvärva 
bostadsrätter som sedan hyrs ut till stadsdelarna för att användas till 
LSS-bostäder. För att fastighetskontoret ska kunna teckna en 
avsiktsförklaring om att förvärva bostäderna behövs ett 
inriktningsbeslut av nämnden. Förvaltningen föreslår att nämnden 
godkänner inriktningsärendet och hemställer hos fastighetskontoret 
att teckna avsiktsförklaring om förvärv av bostadsrätterna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/209-1 (Godkänd - R 1) Inhyresmedgivande 
för nytt gruppboende i Vårberg. 
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§ 30 
Sommarsemester för förvaltningschefen 2022  
- beslutsärende 
SKHLM 2022/389 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner semester för stadsdelsdirektör vecka 
28 (from 8/7 kl. 16.00), 29 och 30 (tom 1/8 kl. 08.00). 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/389-1 (Godkänd - R 1) sommarsemester 
2022. 
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§ 31 
Planärende på samråd, område på Ålgrytevägen, 
fastigheten Vingårdsmännen 1 m.fl  
- svar på remiss 
SKHLM 2022/391 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett förslag till detaljplan för fastigheten Vingårdsmännen 1 med 
flera i området på Ålgrytevägen i stadsdelen Bredäng i Stockholm 
har upprättats av Stadsbyggnadskontoret. Detaljplaneförslaget syftar 
till att komplettera Bredäng med nya stadskvaliteter genom att 
utveckla delar av Ålgrytevägen och Stora Sällskapets väg med 
bebyggelse samt öka tillgängligheten och tryggheten för fotgängare 
och cyklister. 
Förvaltningen ser att detaljplaneförslaget behandlar de olika 
kopplingarna till Sätraskogen på ett värdeskapande sätt. De 
föreslagna rekreativa och konstnärliga inslagen i Sätraskogen har 
potential att öka reservatets attraktivitet och känslan av trygghet och 
kan därför utgöra värdefulla kopplingar mellan stadsmässiga 
utemiljöer och skogen. Förvaltningen lyfter också ett antal aspekter 
utifrån trygghet-, skötsel och/eller attraktivitetsperspektiv. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Ordförande Johan Kling (C) anmäler för Centerpartiet, 
Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiet, ett särskilt uttalande 
enligt bilaga 1. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga 2. 

Bilaga 1 
Särskilt uttalande, Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna och 
Miljöpartiet 

Bilaga 2 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 

Sida 14 (29)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2022 
 

2022-06-09 

 
Bilaga 1, särskilt uttalande, Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna 
och Miljöpartiet 
Skärholmens SDN 
2022-06-08 
SKHLM 2022/391 
  
                                                                                       
Johan Kling (C) m.fl. 
Elisabeth Johnson (M) m.fl. 
Conny Gabrielsson (L)  
Wilhelmina Liewendahl (MP) 
  
  
Särskilt uttalande 
 Planärende samråd, område Ålgrytevägen 
  
Under mandatperioden har många viktiga delar av det framtida 
Skärholmen börjat ta form med olika nybyggnationer inom ramen 
för Fokus Skärholmen. Den planerade byggnationen längs 
Ålgrytevägen är en viktig del i att förverkliga projektet. För att vår 
stadsdel över tid ska vara hållbar lutar stadsplaneringen på några 
pelare, ekonomiskt hållbar, socialt hållbar och ekologiskt hållbar. 
Ekonomiskt hållbart. Vi behöver bygga för framtiden, en stadsdel 
byggd för både de som bor här idag, men också alla nya invånare i 
vår stadsdel. Vi behöver säkerställa att det finns ekonomi i 
exploateringen. Att vår stadsdel byggs med blandade boendeformer 
i form av bostadsrätter, hyresrätter, äganderätter och radhus. Det 
skapar inte bara en diversitet i boendeformer utan gör också att både 
vi som bor här idag kan byta bostad, göra boendekarriär på 
hemmaplan och att vi får nya invånare. I en hållbar stad behövs inte 
bara bostäder, det behövs också arbetsplatser, restauranger och 
utrymme för utbildning och kultur. Dessa aspekter är en naturlig del 
av vår stadsplanering. 
Socialt hållbart. Vi behöver bygga för en framtid som är socialt 
hållbar. Ett gaturum som är inbjudande, skapar mötesplatser och 
uppmanar till interaktivitet mellan människor. En stadsdel som är 
anpassad både för ung som årsrik. En stadsdel som lever dygnet 
runt, varje dag, 365 dagar om året. 
Ekologisk hållbar. Klimathotet är här, den biologiska mångfalden är 
på tillbakagång i världen. När vi bygger nytt och planerar måste vi 
välja byggmaterial som gör ett litet klimatavtryck och som är 
hållbart och energismart. Vi behöver planera för polinatörvänliga 
växter, planera för flöden av skyfallsvatten men också skuggade 
ytor i de allmänna rummet. 
De aktuella området kan om det planeras och genomförts på ett bra 
vis inte bara bli hem åt nya bredängsbor, vara med och bidra till att 
Skärholmen blir en världsstad i miniatyr, dessutom bli en portal och 
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viktig ingång till Sätraskogens naturreservat och något som inte 
bara kommer de boende till del utan också grannar. 
Utifrån detta ser vi framför oss en modern stadsdel som bjuder in 
till naturreservatet. Vi ser framför oss en portal, kanske ett naturrum 
där Sätraskogens blåa och gröna värden lyfts fram. Ett naturrum där 
våra förskolebarn på ett lustfyllt vis kan lära sig mer om natur, 
ekologi och biologi. Ett område för odling i någon form. En portal 
med tydliga språkkartor som tydligt hänvisar till minigolfen, 
hundrastgården och de övriga delarna av reservatet så att fler 
människor får chansen att möta naturen i Skärholmen. Genom en 
smart planering som inbjuder till aktiviteter, genom bra och trygg 
belysning och en stadsbild av människor med blandade 
erfarenheter, åldrar och bakgrunder skapar vi trygghet och 
gemenskap. 
Tillsammans bygger vi en världsstad i miniatyr och vi vill samtidigt 
välkomna nya familjer till Ålgrytevägen och det nya området som 
växer fram. 
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Bilaga 2, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2022-06-09 
Dnr 2016-15395 
  
Tapani Juntunen (SD) 
 Mari Malm (SD) 
  
Planärende på samråd, område på Ålgrytevägen, fastigheten 
Vingårdsmännen 1 m.fl 
Särskilt uttalande 
Vi från Sverigedemokraterna är positiva till att det nu byggs så 
mycket i området Skärholmen. I detta specifika planärende har vi 
ett par synpunkter. 
  
Campingen Bredäng 
Vår önskan är att i så stor utsträckning som möjligt skall campingen 
bevaras från intrång i samband med detta byggprojekt. Bredängs 
Camping är en anrik turistnäring som satt sin prägel på just 
Bredäng. Det är Stockholms närmaste camping. Den grundades 
redan i juni 1968 och är en viktig del av Bredäng. Vi vill se 
lösningar, avvägningar i detta byggprojekt som faller till 
Campingens fördel, och möjliggör campingens fortsatta existens 
och framtida expansion. 
Parkeringsmöjligheter 
Vi vill att möjligheten till parkering i detta nya område som ska 
byggas värnas. Ser man bortom klimatomställning och elektrifiering 
(elbilar,bränslecellsbilar) av personbilar så tror vi att bilen som 
fenomen står helt ohotad i sin funktion. Vi som bor i dessa urbana 
miljöer har för länge sedan konstaterat att trots denna urbana miljö 
med tämligen goda möjligheter till kollektivtrafik så är bilen ett 
viktigt komplement för att få ihop livspusslet. Vi är positiva till 
parkeringsgarage som lösning, under fastigheten eller i gatuplan i 
fastigheten. 
Grön Kompensation. 
Det vi är mycket positiva till är att det finns planer på att bygga 
kolonilotter, det är i det närmaste oslagbart vad gäller biologisk 
mångfald, och är också en nödvändig grön kompensering för att 
bevara den grönska som präglar hela stadsdelen. Vi vill också 
uppmana till att i val av planterade träd att beakta trädtyper som är 
lämpliga med avseende på biologisk mångfald. Vi vill att flora och 
fauna är en naturligt inbyggd del i detta byggprojekt. Vi vill också 
passa på att uppmana till att förbereda plats för en perenn-park 
liknande den som finns mellan Skärholmen och Vårberg. 
Avfallshantering 
Vi vill se så fastighetsnära lösningar som möjligt vad gäller normalt 
förekommande avfall, även vad gäller grovsopor. Vi anser att det i 
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förlängningen är den klokaste strategin för att i längden skapa ett 
miljömässigt hållbart område. 
Områdets utformning avseende fastigheter och brandsäkerhet 
Vi vill att i valet av typ av fastigheter, så skall man ta hänsyn till 
övrig bebyggelse, så att helheten blir smakfull, och vi vill att man 
beaktar skönheten i nya byggnaders utformning. I detta fall har man 
gällande det hållbara tolkat detta som att byggnader med en stomme 
av trä är lämpligt. Vi vill dock påtala att fastigheter med en stomme 
av trä kräver kompenserande åtgärder gällande brandsäkerhet. 
Det finns en gängse idé och praxis att 1% av byggkostnaden skall 
läggas på någon form av konstnärlig utsmyckning. Vi vill utveckla 
denna tanke och menar att det konstnärliga måste börja med de 
fastigheter man avser bygga, det duger inte att bygga grå 
betongklumpar och sen ställa en staty utanför. Det sköna, vackra 
och konstnärliga ligger inte i 1%, utan i de 99%-en som är det man 
bygger. 
Demokrati och Samråd 
Vi från Sverigedemokraterna ser en brist i hanteringen av samråd 
och dialog med medborgarna i hela bygglovskedjan. Det finns ett 
allmänt demokratiskt underskott, samråden präglas av helt färdiga 
förslag där medborgarna aldrig får reella alternativ att beakta. Utan 
medborgarna ställs inför ett fullbordat faktum, och har sen mycket 
små möjligheter till påverkan. I detta specifika planärende ser vi en 
brist i att ärendet inkom väldigt sent till Stadsdelsnämnden, och vi 
som lokalt förtroendevalda har inte givits tillfälle till någon 
genomgång av projektet i detalj. Sammanfattningsvis så ser vi 
brister i den direkta demokratiska delen där medborgarna ska 
beredas möjlighet att tycka till, men i detta specifika fall ser vi att 
bristen stäcker sig även till den befintliga representativa delen av 
demokratin. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 830548 (Godkänd - R 2) Förslag till detaljplan för 
Ålgrytevägen, fastighet Vingårdsmänn 1 

 823157 Plankarta samråd_9813851_2_6 
 823155 Planbeskrivning S-Dp_9818654_3_6 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2022 
 

2022-06-09 

§ 32 
Vidaredelegation av beslutanderätt: gemensam 
upphandling av bårtransporter av avlidna  
- anmälningsärende 
SKHLM 2022/305 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/305-6 Vidaredelegation bårtransporter. 
 

Sida 19 (29)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2022 
 

2022-06-09 

§ 33 
Vidaredelegation av beslutanderätt: gemensam 
upphandling av upphandlingskonsulter  
- anmälningsärende 
SKHLM 2022/326 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/326-6 Vidaredelegation 
upphandlingskonsulter. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2022 
 

2022-06-09 

§ 34 
Protokoll - gruppledarmöte  
- anmälningsärende 
SKHLM 2022/2 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/2-8 Protokoll 2022-05-19. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2022 
 

2022-06-09 

§ 35 
Protokoll - förvaltningsgruppen  
- anmälningsärende 
SKHLM 2022/4 
 

Beslut  
Ärendet utgår. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att ärendet ska utgå och hör 
enhälligt bifall därtill. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2022 
 

2022-06-09 

§ 36 
Protokoll - Skärholmens råd för funktionshinderfrågor  
- anmälningsärende 
SKHLM 2022/5 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/5-8 Protokoll 2022-05-13. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2022 
 

2022-06-09 

§ 37 
Balanslista SDN 7/2022-06-09  
- anmälningsärende 
SKHLM 2022/1 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/1-11 Balanslista uppdrag - SDN 7/2022-06-
09. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2022 
 

2022-06-09 

§ 38 
Vilka förskolor har fått anmärkningar?  
- skrivelse från Sverigedemokraterna 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för 
Sverigedemokraterna, en skrivelse enligt bilaga. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att skrivelsen skickas till 
förvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelsen. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2022 
 

2022-06-09 

 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2022-06-09 
  
Tapani Juntunen (SD) 
Mari Malm (SD) 
  
Skrivelse – Vilka förskolor har fått anmärkningar 
Förslag till beslut 
Att stadsdelsnämnden beslutar att uppdra åt förvaltningen att utreda 
och redovisa vilka förskolor i stadsdelsområdet som fått nedslag vid 
tillsyn gällande buller och ventilation 
Bakgrund 
Vid tillsyn (Miljö- och hälsoskyddsnämnden MHN) under de två 
senaste åren har förskolor och skolor uppvisat en hög andel med 
brister gällande buller och ventilation. Det är dock olyckligt att inte 
redovisningen från MHN är stadsdelsbaserad. Vi vill därför att 
förvaltningen i Skärholmen redovisar vilka förskolor i området som 
fått anmärkningar. Vi tror detta är nödvändigt för att 
stadsdelsförvaltningar och privata aktörer ska börja bedriva mer 
aktiva åtgärder så att andelen förskolor och skolor som har 
tillräcklig ventilation och en låg bullernivå ökar. I tillsynsrapporten 
för 2021 påtalar MHN att det finns också förskolor som fått 
anmärkningar både 2020 och 2021. Vi vill därför ha en redovisning 
kring detta, huruvida sådana förskolor finns i stadsdelsområdet. 
Vi vill också i samband med utredningen se vilka åtgärder 
Förvaltningen ämnar vidta för att åtgärda eventuella brister. Det 
vore också positivt om redovisningen innehåller en jämförelse 
mellan kommunala förskolor och privata aktörer. 
Våra synpunkter 
Vi anser att det är en långsiktigt viktig faktor att inomhusmiljön 
avseende ventilation och buller håller god standard. Vi menar att det 
kan vara en viktig konkurrensfördel om de kommunala förskolorna 
kan uppvisa bättre resultat än de privata förskolorna.   
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2022 
 

2022-06-09 

§ 39 
Decentralisering av Idrottsförvaltningen  
- skrivelse från Sverigedemokraterna 
  

Beslut  
Skrivelsen avslås. 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för 
Sverigedemokraterna, en skrivelse enligt bilaga. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att skrivelsen ska avslås. 
Ordförande Johan Kling (C) hör att det finns två förslag till beslut, 
avslag samt att skicka skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
Han ställer dessa mot varandra och hör bifall till att avslå 
skrivelsen. 

Bilaga 
Skrivelsen. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2022 
 

2022-06-09 

 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2022-06-09 
  
Tapani Juntunen (SD) 
Mari Malm (SD) 
  
Skrivelse – Utredning av decentraliserad Idrottsförvaltning 
Förslag till beslut 
- Att stadsdelsnämnden beslutar att uppdra åt förvaltningen att 
utreda effekterna av en decentralisering av Idrottsförvaltningen. 
Bakgrund 
Idag ligger ansvaret för idrottsanläggningar på staden centralt. Vi 
vill dock uppdra åt förvaltningen i Skärholmen att utreda vad en 
decentralisering av Idrottsförvaltningen skulle innebära om ansvaret 
(och resurserna) istället läggs på stadsdelarna. 
Syfte 
Det som vi vill uppnå med en potentiell decentralisering är att få 
igång ett mer aktivt lokalt föreningsliv där förvaltningen interagerar 
med alla idrottsföreningar. Det finns idag ett större 
folkhälsoproblem i området än i genomsnitt i staden och vi menar 
att det motiverar varför den lokala förvaltningen borde få ansvaret 
för idrottsverksamheten – drift och investeringar. Vi menar att det 
bästa sättet att angripa folkhälsoproblemet är att rikta insatserna till 
barn och unga för att på så sätt långsiktigt arbeta bort negativa 
hälsoaspekter. 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2022 
 

2022-06-09 

 
Då inga övriga frågor kvarstod avslutade ordförande Johan Kling 
(C) sammanträdet kl 19.00 med att önska alla en trevlig sommar. 
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